
 

Mødet med en bekymret 90 årig 

Da jeg var på vej ud i bilen efter et foredrag forleden, hvor der var stor spørgelyst, kom der en 

nydelig ældre dame, der ikke så ud til at være en dag over 70 år ud og sagde, at hun ikke havde lyst 

til at stå op og tage ordet derinde, men hun havde et problem, der holdt hende søvnløs.  

Hun præsenterede sig: 90 år og havde lige købt en iPad, men hun frygtede den dag, hvor alt skulle 

foregå på nettet. Jeg sagde til hende, at når sådan en som jeg kan finde ud af at færdes der, så kan 

alle. Jo, men hun havde det problem, at hun ikke kunne se selv de forstørrede tekster, så hun var 

bekymret.  

Digetaliseringsemnet var lige blevet berørt inde i salen af andre tilhørere, hvoraf nogle generelt 

ikke var motiverede til denne omstilling, men vi blev enige om, at i løbet af få år, så ville det blive 

en helt naturlig rutine, og i øvrigt på mange måder en stor lettelse, når man først havde set lyset.  

Lige som da telefonen åbnede nye muligheder indenfor kommunikation. 

Jeg forsøgte at rådgive den beskedne dame, som ellers var tilfreds med tilværelsen, men det satte 

nogle tanker i gang, da der uvægerligt vil være flere borgere i hendes og de andres situation den 

1/1 2015, hvor alt i kommunalt regi skal foregå digitalt.  Jeg har derfor taget kontakt til formanden 

for Demokratiudvalget, som var helt med på, at vi skulle drøfte den problematik på vores næste 

møde. Så må vi se, hvordan vi i Viborg Kommune kan være imødekommende og behjælpelige 

overfor borgere i den situation, samtidigt med at vi selvfølgelig skal følge lovgivningen. 

Venlig hilsen 

Lea Flarup 

medlem af Viborg Byråd (V) 

Fyrrevænget 1 

7850 Stoholm 

 

 

 

 


